

SAI GROUP & TIMES OF OMAN
ESSAY WRITING & POSTER MAKING COMPETITION - 2016
GUIDING PRINCIPLES

ESSENTIAL FOCUS ON HUMAN VALUES & CITIZENSHIP EDUCATION

“Help the children to become better children and better citizens for tomorrow” is the primary aim of conducting this competition. Creating awareness, development of inherent human values and inculcating citizenship education in the minds of the children have been identified as the target areas. It is with this intention that the **SAI Group** is organizing this Event on the theme of Human Values for the students in Oman.

ENGLISH - THE MEDIUM OF COMMUNICATION OF THOUGHTS

English language is the chosen medium for the Essay Writing Competition. It is expected that this competition will give an opportunity to the children to hone up their writing skills and communicate their thoughts in English language. The gradual development of interest for the children to make good use of the language will open new vistas in their lives and offer them ample scope to compete with the external world.

HOW DOES THIS COMPETITION BENEFIT STUDENTS?

Participation in this competition increases their awareness of human values and responsibilities as good citizens. It also enhances the rapport between the family members, teachers and students as it gives an opportunity for everyone to work close with each other in rendering guidance to the students in their preparation for the competition.

HOW DOES SUCH A COMPETITION ON HUMAN VALUES TOPICS BENEFIT THE SCHOOL?

When the awareness of human values and citizenship concept is increased in students, they become better individuals and effective members of the school community. It also complements the current value based curriculum activities.

STUDENTS - THE FUTURE LEADERS OF THE COMMUNITY

The school forms the foundation for the future of our society. Any benefit to the individual student is thus a benefit to the whole society. This competition thus reinforces the noble objectives of the schools.

SUPPORT FROM THE MINISTRY OF EDUCATION

The Ministry of Education has given us full support and encouragement for this Event. Through them we will be reaching out to all the participating schools. The senior officials of the MOE are pleased to note the universality of the content of this Programme.

SAI GROUP & TIMES OF OMAN
ESSAY WRITING & POSTER MAKING COMPETITION - 2016
DETAILS OF THE COMPETITION

1. DATE, VENUE AND TIME:

I Phase: Muscat Region:

On Saturday, 9th April, 2016 at the Indian School Al Ghubrah, (near Al Maha Petrol Station Opposite to the Grand Mosque), commencing at 10 am.

II Phase: Dakhliya, Batinah and Dhahira Regions:

- At Nizwa - Indian School, Nizwa on Saturday, the 16th April 2016, at 10 am.
- At Sohar - Indian School, Sohar on Saturday, the 16th April 2016, at 10 am.
- At Ibri - Indian School, Ibri on Saturday, the 16th April 2016, at 10 am.

III Phase: Sharqiya, Dhofar Regions and Buraimi:

- At Sur - Indian School, Sur on Saturday, the 23rd April 2016, at 10 am.
- At Salalah - Indian School, Salalah, the 23rd April, 2016, at 10 am.
- At Buraimi - Indian School, Buraimi on Saturday, the 23rd April 2016, at 10 am.

2. PARTICIPATING SCHOOLS

The competition is open to students of Primary and Secondary Schools - Omani Arabic (Muscat Governorate), Omani Private (Bilingual, Monolingual and Global), Special Education and International Schools in Oman.

3. NO. OF ENTRIES FROM EACH SCHOOL:

Each school can send a maximum of 40 students i.e. 20 students for Essay Writing at 5 Nos. per group and 20 students for Poster Making at 5 Nos. per group.

4. TOPICS FOR THE EVENT - 2016

Group	Grade	Topic
A	1st, 2nd, 3rd	HOW TO BE HAPPY AND MAKE OTHERS HAPPY
B	4th, 5th, 6th	BE A GOOD FRIEND TO GET A GOOD FRIEND
C	7th, 8th, 9th	VALUE OF TIME
D	10th, 11th, 12th	EFFECTS OF MEDIA

5. A HELPING HAND FOR PARTICIPANTS TO GET INTO THE TOPIC

A short write up on each of the topics is enclosed and hence a copy of this must be given to the participating students for their initial understanding and preparation.

6. **ENGLISH - MEDIUM OF COMMUNICATION**

English is the medium of communication for essays.

7. **BRING OUT THE ORIGINALITY:**

Schools are requested to encourage the students to introspect, research and discuss their chosen topics to help them formulate and convey their original ideas in essays. Schools should avoid reproduction of the same essay by all the students.

8. **NO ENTRY FEES**

No entry fees will be charged either to students or to the Schools.

9. **ENTRY FORMS**

Entry forms, **separately for Essay Writing and Poster Making Competition** are enclosed for your information and reference. No student can send his / her registration directly. **Names of the students are to be written clearly on the entry forms in CAPITAL LETTERS** as hall tickets and certificates will be issued based on the spellings as appearing in the entry forms.

The school is requested to register the names of the participants by "ON -LINE REGISTRATION" through website www.saivaluesoman.org

10. **LAST DATE FOR RECEIVING ENTRIES:** 31st March 2016.

11. **HALL TICKETS**

Upon receipt of entry forms from the school, a hall ticket for each student mentioning the name, group, topic chosen, category, Roll No., Class Room No., venue, etc will be sent to the schools.

Each student should be advised to bring the hall ticket while appearing for the competition and the same will be verified at the time of competition.

Each student has to write only the Roll No.on all the Essay Writing and Poster Making sheets during the competition.

Participants have to take their seat at least 15 minutes before the scheduled time.

12. **WRITING AND DRAWING MATERIAL**

Organisers will provide the participants with foolscap ruled papers for writing essay and A3 size white sheets for poster making.

Other material required for writing / drawing (e.g. pen, ink-erasers, paints, colours etc) will have to be brought by the participants.

13. **TIME ALLOCATION:**

Participants will be given **90 minutes** for Essay Writing and **120 minutes** for Poster Making.

14. **SUGGESTED WORD LIMIT FOR ESSAY WRITING:**

Approximately **400 words for the A and B groups** and **700 words for the C and D groups**.

15. JUDGING CRITERIA

- Each paper will be valued for a total of 50 marks. Marks are awarded for (i) Content Relevance, (ii) Efficacy of conveying human values, (iii) Presentation and Neatness (iv) Language (for essays) and Creativity (for posters).
- A panel of 3 judges will be formed – from the Community, Ministry of Education and the Organizing body, in each of the category and age group.
- A blind judging process will be used, whereby judges will not know the identity of the participating students.
- Decision of the judges will be final and binding.

16. AWARDS AND CERTIFICATES

Three prizes – First, Second and third for all the groups in **each category** will be awarded, besides **Consolation prizes** in each category and each group.

Participation Certificate will be given to all the participants through the schools.

The date of the Award Ceremony will be notified in due course of time.

Winning Essays and Posters will be exhibited to the general public on the Award Ceremony Day.

تفاصيل المسابقة

1- التاريخ والمكان والوقت :

المرحلة 1 : منطقة مسقط
يوم السبت 09 أبريل 2016 بالمدرسة الهندية الغبرة (بالقرب من محطة بترول المها مقابل المسجد الكبير) تبدأ في الساعة العاشرة صباحاً.

المرحلة 2 : مناطق الداخلية والباطنة والشرقية :

- في نزوى – المدرسة الهندية ، نزوى يوم السبت 16 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.
- في صحار – المدرسة الهندية ، صحار يوم السبت 16 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.
- في عبري – المدرسة الهندية ، عبري يوم السبت 16 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.

المرحلة 3 : مناطق الشرقية والظاهرة والبريمي

- في صور – المدرسة الهندية ، صلالة يوم السبت 23 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.
- في البريمي – المدرسة الهندية ، البريمي يوم السبت 23 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.
- في صلالة – المدرسة الهندية ، صلالة يوم السبت 23 أبريل 2016 الساعة العاشرة صباحاً.

2- المدارس المشاركة

المنافسة مفتوحة لطلاب المدارس الابتدائية والثانوية – المدارس العمانية باللغة العربية (محافظة مسقط) والمدارس العمانية الخاصة (ثنائية اللغة وأحادية اللغة والعالمية) ، المدارس الخاصة والمدارس العالمية في مسقط .

3- عدد المشاركين من كل مدرسة :

يمكن لكل مدرسة أن ترسل 40 طالب كحد أقصى أي 20 طالب لكتابة المقال كل مجموعة تضم عدد 5 طلاب و 20 طالب لعمل بوستر (ملصق) كل مجموعة تضم عدد 5 طلاب .

4- المواضيع المختارة لمسابقة عام 2015

المجموعة	الصف	الموضوع
أ	1 ، 2 ، 3	كيف تسعد نفسك والآخرين (HOW TO BE HAPPY AND MAKE OTHERS HAPPY)
ب	4 ، 5 ، 6	كن صديقاً مخلصاً لتكسب صديقاً مخلصاً (BE A GOOD FRIEND TO GET A GOOD FRIEND)
ت	7 ، 8 ، 9	قيمة الوقت (VALUEN OF TIME)
ث	10 ، 11 ، 12	تأثير وسائل الاعلام (EFFECTS OF MEDIA)

5- يد المساعدة للمشاركين للدخول في الموضوع

مرفق ملخص مختصر عن كل موضوع ويجب إعطاء نسخة من هذا الملخص للطلاب المشاركين لتمكينهم من الفهم والإعداد الأولي للموضوع .

6- اللغة الانجليزية – وسيلة الاتصال

اللغة الانجليزية هي وسيلة الاتصال للمقالات.

7- إبراز الأصالة

مطلوب من جميع المدارس تشجيع الطلاب على التأمل والبحث والمناقشة والدخول للمواقع بشأن المواضيع المختارة ولكن في النهاية يجب نقل الأفكار الأصلية في المقالات. ينبغي تجنب استنساخ نفس المقال من قبل جميع الطلاب.

8- لا توجد رسوم مشاركة

سوف لن يتم احتساب رسوم مشاركة للطلاب أو المدارس

9- استمارات المشاركة

استمارات المشاركة ، بشكل منفصل لمسابقة كتابة المقال وعمل البوستر (الملصق) مرفقة ويجب تعبئتها وتوقيعها بواسطة المدارس . لا يجب على الطلاب ارسال استمارة التسجيل مباشرة . يجب كتابة أسماء الطلاب بوضوح على استمارات المشاركة بحروف التكبير حيث أن تذاكر القاعة والشهادات سوف تصدر بناء على الهجاء الظاهر في استمارات المشاركة.

يمكن للمدرسة تسجيل أسماء المشاركين عن طريق " التسجيل بالانترنت " من خلال الموقع الالكتروني www.saivaluesoman.org

وكبديل يمكن تعبئة استمارات المشاركة وتوقيعها بواسطة المدير مع ختم المدرسة وإرسالها إلى المنظمين عن طريق البريد الالكتروني : saitimesoman9@gmail.com

10- آخر تاريخ لاستلام استمارات المشاركة : 31 مارس 2016

11- تذاكر القاعة

عند استلام استمارات المشاركة من المدرسة ، سوف يتم ارسال تذكرة القاعة لكل طالب والتي يذكر فيها الاسم والمجموعة والموضوع المختار والفئة ورقم الوثيقة ورقم الصف والمكان ... الخ لجميع المدارس.

يجب إبلاغ كل طالب لإحضار تذكرة القاعة عند الظهور في المسابقة وسوف يتم مراجعة التذكرة في وقت المسابقة.

على كل طالب أثناء المسابقة أن يكتب فقط رقم الوثيقة على جميع أوراق كتابة المقال وعمل البوستر (الملصق) .

مطلوب من المشاركين أخذ مقاعدهم قبل 15 دقيقة على الأقل من الوقت المحدد .

12- مواد الكتابة والرسم

سوف يقوم المنظمون بتزويد المشاركين بأوراق ذات خطوط لكتابة المقال وأوراق بيضاء بحجم أ 3 لصنع وعمل البوستر (الملصق) .

المواد الأخرى المطلوبة للكتابة / الرسم (مثل القلم ، الحبر ، المساحات ، الطلاء والألوان ... الخ) يجب إحضارهم من قبل المشاركين.

13- الوقت المخصص

سوف يتم منح المشاركين 90 دقيقة لكتابة المقال و 120 دقيقة لعمل البوستر (الملصق) .

14- حد الكلمات لكتابة المقال

المقال محدد بعدد حوالي 400 كلمة للمجموعات أ و ب و 700 كلمة للمجموعات ت و ث .

15- معيار الحكم

- تقييم كل ورقة سيكون بما مجموعه 50 علامة . يتم منح العلامات (1) للمحتوى ذات الصلة (2) فعالية نقل القيم الانسانية (3) العرض والترتيب الدقيق و (4) اللغة (للمقالات) والإبداع (للبوستر) .
- سيتم تشكيل لجنة من 3 محكمين – واحد من المجتمع وواحد من وزارة التربية والتعليم وواحد من الهيئة المنظمة في كل فئة ومجموعة عمرية.
- سوف يتم استخدام عملية الحكم الأعمى والتي بموجبها لا يعرف المحكمين هوية الطلاب المشاركين .
- قرار المحكمين نهائي وملزم.

16- الجوائز والشهادات

ثلاث جوائز – يتم منح الأولى والثانية والثالثة لجميع المجموعات في كل فئة بجانب جوائز موساة صغيرة في كل فئة وكل مجموعة.

يتم منح شهادات مشاركة لكل مشارك من خلال المدرسة .

سيتم الإعلان عن تاريخ حفل توزيع الجوائز في الوقت المناسب.

سيتم عرض المقالات الفائزة والبوسترات (الملصقات) للجمهور في يوم حفل توزيع الجوائز .
